
6 SPORT DÉLMAQYARORSZÁQ SZERDA, 1991. JÚN. 12. 

Idegen vizeken süllyedt el a Tisza Volán hajója 
A Kővári-team jövőre már a fiatalokra (is) épít 

Amikor a Franciaországból haza-
tért Kővári Árpád - néhány hónapos 
„csendes p i h e n ő " után - ok tóbe r 
közepén „megbízottként" elfoglalta a 
T i s z a Volán S C e lnök i s zéké t , 
valószínűleg maga sem tudta, hogy 
milyen kömoly belső válság leküz-
désébenf kell majd főszerepet vál-
lalnia. Az egyesület távolról sem 
rózsás anyagi hátterén túl ugyanis a 
fe le t t ébb gyengén sze rep lő kéz i -
l abdacsapa t is nehéz ö r ö k s é g e t 
jelentett a sportág gyakorlati oldalát 
is remekül ismerő és értő vezetőnek. 

- Az akkori helyzet (a lehangolt 
játékosok, a bizalmat és picit hitét is 
vesz te t t e d z ő l á tványa) f i n o m a n 
f o g a l m a z v a nem nye r t e meg 
tetszésemet, így viszonylag gyorsan 
megérlelődött bennem a gondolat: itt 
mielőbb változtatni kell! Azt ma sem 
á l l í tom, hogy k izáró lag Barabás 
Zsolt tehetett arról, hogy ez a csapat 
idá ig j u t o t t , de az b i z tos , hogy 
jelentós szerepe volt a zuhanórepü-
lésben. Úgy éreztem, olyan embert 
ke l l t a l á lnom a f iúk me l l é , aki 
fanatizmusával belátható időn belül 
képes őket felrázni fásultságukból. 
Szerencsére a „ rég ieke t " e lég jól 
ismertem, és Giricz Sanyinál jobb 
trénert nem is nagyon választhattam 
volna közülük. 

- Amikor február elején átvettem 
a társaságot - kapcsolódott be a be-
szélgetésbe Giricz Sándor legfon-
tosabb feladatomnak azt tekintettem, 
hogy a f e j e k b e n rende t t e g y e k . 
Va l amenny i j á t ékos sa l e l be szé l -
gettem, vázoltam elképzeléseimet és 
e l v á r á s a i m a t , i g y e k e z t e m le lke t 
önteni beléjük. Néhány gyakor lás 
után ped ig már é r e z t e m , hogy a 
srácokban újra „lobog a tűz", vagyis 
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Az 1990/91-es NB l-es férfi kézilabda-bajnokságra valószínűleg még 
évek múltán is úgy emlékeznek majd a szakemberek és a sportág hívei, 

mint az Elektromos és a Bramac SE (nem kifejezetten a pályára 
koncentrálódott) párviadalának történetére. Az, hogy a „futottak és 

labdáztak még" kategóriába sorolt együttesek közé egy szegedi gárda, a 
Tisza Volán is bekerült, legfeljebb annak az 1000-1500 szurkolónak a 

szürkeállományában raktározódik el, „örök időkre", akik az újszegedi 
Sportcsarnokban töretlen rendszerességgel követték figyelemmel 

Tenkéék mérkőzéseit... 
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az első csatámat sikerrel vívtam meg. 
- Ha valaki csak szigorúan a 

számokat nézi, némi rosszmájú-
sággal nyugodtan kijelenthetné: négy 
hónappal ezelőtt is 10. helyen álltak 
a Tisza Volán kézilabdázói, és a 
bajnokság végén is ugyanezen helyen 
zártak. Akkor meg mi változott a 
„fejekben"? 

- Kétségtelen, hogy így is meg 
lehet közel í teni a dolgot - felelte 
n e v e t v e az ( e x ) e d z ó . - De a 

Játékosaim közül mindenképpen ki 
kell emelnem Árváit, Feketét, Tenkét, 
Tóth Gézát, Bartókot, Bárányt, Avart 
és Sándort, akik a mérkőzéseken 
nyúj to t t t e l j es í tményükke l é s ed -
zésmunkájukkal is példát mutattak a 
f i a ta loknak és az én do lgomat is 
megkönnyítették. 

- Már februárban is hangoztatta, 
hogy legfeljebb a bajnokság végéig 
vállalja az edzőséget, mert a 
munkahelyét semmiképpen sem adja 

valóságban szerencsére hetek alatt fel a kézilabdáért. 
összeállt egy olyan csapat, amelyik 
valamennyi mérkőzésén „partiban" 
volt az el lenfelekkel , egyszer sem 
szenvedett megalázó, 10-12 gólos 
vereséget. Annak, hogy a játékban 
vi tathatat lanul nyomon követhető 
f e j l ő d é s t a t áb láza ton senki sem 
észlelhette, egyetlen oka van: ide-
genben egyszer sem tudtunk diadal-
maskodni! Emiatt természetesen egy 
kicsit csalódott vagyok, ugyanakkor 
a hazai találkozók rengeteg örömteli 
pillanattal ajándékoztak meg. Táma-
dásban szinte azonnal megtaláltam 
azokat az embereket, akik képesek 
vol tak m e g v a l ó s í t a n i e l g o n d o l á -
saimat és többnyire eredményesen is 
j á t s z o t t a k , ám v é d e k e z é s ü n k b ő l 
mindvégig hiányoltam az összhangot 
és az „egészséges" agresszivitást . 

- Másodál lásban semmiképpen 
sem szerencsés (huzamosabb ideig) a 
legmagasabb osztályban edzóskődni. 
A dorozsmai külső benzinkútnál a 
kol légáim igazán segí tőkészek és 
megér tőek vol tak ve l em, de úgy 
érzem, napi 12 óra munka mellett a 
jövőben már nem győzném erővel és 
energiával az NB I-et. A Tisza Vo-
lán e l n ö k s é g e is e l f o g a d t a é r v e -
lésemet, így az alapozást már bi-
zonyosan nem az én irányításommal 
kezdik a srácok. 

- A jól értesültek szerint - részben 
„költségkímélés" miatt - az elnök 
nemcsak az irodából, hanem a 

„ t eam"-ban , amely ik fe lkész í t i a 
csapatot az ú j idényre - vette át a 
szót Kővár i Árpád - , tehát én is 
veze tek m a j d e d z é s e k e t . T e r m é -
szetesen a jövőben is számítok majd 
Giricz, Farkas és még néhány „régi 
volános" munkájára és segítségére. 
Egyébként az elmúlt év legnagyobb 
mulasztásának azt tartom, hogy a 
b r o n z é r e m m e g s z e r z é s e u tán a 
szakvezetés nem kezdte meg egy ú j 
c s a p a t é p í t é s é t , h a n e m - a régi 
g y a k o r l a t n a k m e g f e l e l ő e n - az 
e r e d m é n y h a j h á s z á s t tar tot ta f o n -
tosabbnak. Tudomásul kell vennünk, 
hogy a sikeres szereplés érdekében 
2 - 3 évet „fel kell áldoznunk", és ez 
idő alatt néhány nagyon kemény 
„pofon" után is talpra kell állnia a 
gá rdának . A tapaszta l t j á t ékosok 
mel le t t ( T e n k e , Tó th G „ Árvá i ) 
egyre több fiatalnak is bizonyítási 
lehetőséget adunk a következő 
bajnokságban. Mezei, Oszlánczy, 
Kotormán, Telek. Hasziló, Boros 
Gyevi László. Nagy és az országos 
bajnok Prónay-féle „ifigarnitúra" 
több kiválósága is eséllyel pályázik a 
csapattagságra. Ami a pénzügyeket 
i l l e t i : m a n a p s á g nagyon n e h é z 
támogatókra lelni, hiszen a vállalatok 
többsége vagy a túlélésért küzd, vagy 
„harácso l" . A Volán vezetői sze-
rencsére szeretik a sportot és rajtuk 
kívül is akad olyan cég (például a 
Tisza Füszért), amelyik lát fantáziát 
egy NB l -es kéz i l abdacsapa tban . 
H i szek b e n n e , hogy e z e k b e n a 

Tisza Volán SC életében... 

kispadról is „dirigál" majd az 1991/ napokban egy ú j korszak kezdődött a 
92-es bajnokságban... 
' - A szóbeszédből annyi igaz, hogy 
én is b e n n e vagyok abban a RÉTHI J. ATTILA 

Ma érkezik Szegedre 
a „Béke fáklyája" 

Az idén áp r i l i s 19-én New 
Yorkbó l , az ENSZ-székháza elől 
indul t el v i lág körü l i ú t já ra az a 
békevágyból fakadó fáklya, amely 
ma 14 órakor érkezik Szegedre, a 
Kossu th L a j o s sugárú t i megye i 
rendőrfőkapitányság épülete elé. A 
fáklyát már eddig is ezren és ezren 
fogták kézbe, hogy így álljanak ki a 
b é k e . a b a r á t s á g és a h a r m ó n i a 
mel le t t . Remél jük , hogy a fáklya 

haladásának útvonalán - Széchenyi 

tér. Kárász u„ Somogyi B. u„ Dóm 

tér (itt a püspöki helynök köszönti a 

békefutás résztvevőit), Rerrich tér. 

Földvári u„ Alsó-rakpart, Tisza L. 

k r t . , Józse f A. sg t . - nem a 

kíváncsiskodókból , hanem a futni 

akarókból lesznek többen. A Kék 

Cs i l l ag é t t e r em a kör tö l t é s e lő t t 

frissitőállomást iktat be... 

Lánggyújtás Olümpiában 
A Görög Ol impiai Bizottság és a barcelonai olimpia 

szervezőbizottsága (COOB) aláírta azt a megállapodást, amelynek 
értelmében - a hagyományoknak megfelelően - az olimpiai lángot jövő 
júniusban az ókori játékok színhelyén, Olümpiában gyújtják meg, és 
onnan viszik a katalán fővárosba. M in t ismeretes, Athén a 
fáklyagyújtison kívül semmilyen olyan rendezvényen nem kíván részt 
venni, amely az újkori játékok centenáriumával kapcsolatos. 

Csak -
a Tornádó SE. 
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ATLÉTIKA. A Zalaegerszegen 
lebonyolított országos vidékbajnokságon 
a Szeged SC versenyzői a következő 
eredményeket érték el: 800 m: 1. Szabó 
Erzsébet 2:07,12; Gerelyhajítás: 1. Varga 
Lajos 72.10 m. 4x100 m: I. Szeged SC 
(Fekete. Marik. Vida, Alexa) 4229 mp. 
400 m: ...3. Szabó Erzsébei 54,64 mp. 
Távolugrás: ... 4. Marik Balázs 771 cm. 
100 m:. . . 5. Alexa Szabolcs 11,07 mp. 
200 m: ... 5. Alexa Szabolcs 22,10 mp. 
Az országos ifjúsági, ügyességi és gátfutó 
csapatbajnokságon a Szeged SC atlétái a 
300 m-es gálfutásban és a 
hármasugrásban negyedik, a 
magasugrásban nyolcadik helyen 
végeztek. 

BIRKÓZÁS. A diák „B" korcsoport 
kalocsai kötöttfogású versenyén az 
SZVSE-s Lengyel Roland, Gémes Tibor. 
Szöghy Szabolcs és Somogyi Sándor 
arany-. Hegyközi Bálint és Rédai Géza 
bronzérmet szerzett. A szegedi birkózókat 
Bárkányi Zoltán készítette fel. 

CSELGÁNCS. A Debrecen város 
nagydíjáért rendezett nemzetközi 

viadalon a Szeged SC-s Nabóczky Endre 
a harmadik. Szilágyi Csaba és Kovács 
Szabolcs az ötödik helyen fejezte be a kü 
zdelmet. 

KAJAK-KENU. A Szegedi Olaj-
bányász ifjúsági válogatott kenusa. 
Kovács András a pozsonyi regattán 
négyesben arany-, párosban bronzérmet 
nyert. A firenzei viadalon Kovács András 
(Gera Ferenc és Fercnlzi Pál tanítványa) 
még nagyobb szerencsével versenyzett: 
mindkét szám eredményhirdetésénél a 
dobogó legmagasabb fokára állhatott. A 
Szarvason megrendezett JCörös Kupán" 
a Szőke Tisza Ifjúsági Hajósegylel 
sportolói közül Kölló Szilvia és Fábián 
Richárd az elsó, Lénárt Kata. Mérfalvi 
Zsuzsa. Vörös Zoltán és Galgóczi 
Krisztián a második helyet kaparintotta 
meg. 

Az NB Il-es kézilabda-bajnokság 
legutóbbi fordulójában megszakadt a 
Szegedi Pincegazdaság SE férfi 
gárdájának sikersorozata. Szerencsére a 
Kiskundorozsmai Tornádó .SE továbbra 
sem torpant meg. 

Szegedi Pincegazdaság 
SE-Bekéscsabai Mirelit SE 16-18 (7-8) 

Újszegedi Spor tcsarnok , férfi 
mérkőzés. 150 néző. Vezette: Hucker, 
Szalai. Pincegazdaság: Pártos -
Mészáros 1. SZEPES 6. Száva 2. 
Hovanyecz, Vörös 6. Marancsik I. A 
szegediek ezzel a vereségükkel a 6. helyre 
kerültek, míg a békéscsabaiak 
megnyerték a bajnokságot. 

Kiskunhalas-Tornádó SE 27-29 (11-15) 
Kiskunhalas, női mérkőzés, 50 néző. 

Vezette: Kardos. Kovács. Tornádó: 
Ottlikné - Dudás 2. Hermann, FÓDI 8. 
Zakar 2, TÖRÖK 4. Polyákné 2. Csere: 
Márta (kapus), VASS II . Farkas. Tajti. 
Edző: Ács Géza. Födi és Vass 
gólerőssége döntött. A dorozsmaiak 
szombaton játszák az utolsó bajnoki 
mérkőzésüket. 

kispályás tornán a Dégáz együttese 
16-O-ás gólkülönbséggel, veretlenül 
diadalmaskodott a jakabszállási 
önkormányzat és a JGYTF csapata előtt. 

SAKK. A tatai Kőkút Kupán a 15 
évesek mezőnyében Apró Adrián 
(Szegedi TC) szerezte meg az első helyet 
a magasabb Élőpontszámmal rendelkező 
Spartacus-sakkozók előtt, mig a 10 
éveseknél a szegedi Barát Anna a 
nyolcadik lett. 

TÁJFUTÁS. Piliscsaba adott otthont 
az országos sprint és váltóbajnokságnak. 
Az SZVSE sportolói közül Gazdag Péter, 
valamint a Csuka-Gordos-Kovács 
hármas a második. Kovács Ivett Novai 
György és a Nova i -Farkas -Gazdag 
trió a negyedik. Mátrai Szilvia és 
F a r k a s Dáv id a ha tod ik he lyen 
végze t t . A megye i a l a p f o k ú 
bajnokságon Mérész Csaba arany-. 
Szász Judit és Kevei Attila ezüst-. 
Aradi Tímea, Kiss Mária és Mátrai 

LABDARÚGÁS. A X. Árpád Kupa Róbert bronzérmet szerzett. 

Úszótanfolyam 
A Szegedi Tömegsport Egyesület 

ismét indít 10 foglalkozásos úszó-
tanfolyamot 5-14 éves gyermekek-
nek. A tanfolyam junius 17-től 28-ig 
tart, a foglalkozások hétköznapokon 
este 6-tól negyed 8 óráig lesznek. 
Jelentkezni személyesen lehet a TSE 
ú j s z e g e d i S p o r t c s a r n o k b a n l e v ő 
irodájában munkanapokon 13 és 18 
óra között. 

(x) 

Segítséget vár 
az Odessza II. 

Nevezésüket elfogadták a teramói 
korosztályos kézilabda vb-re 

N e m c s a k S z e g e d e n és a m e -
g y é b e n , d e az országban is kor-
osztályában a legjobbak között van 
az Odessza II. Sz. Általános Iskola 
leány kézilabdacsapala. Az mostani 
tanévben egyelőre a területi bajnoki 
címig jutottak, de már nagyon készül-
nek a hónap végi országos döntőre. 
No meg egy o lyan vál la lkozásra , 
amelynek öt le té t az egyik tanuló 
édesapja, nevezetesen Giron Tibor 
mondhat ja magáénak, azzal , hogy 
f e l a j á n l o t t a s i ke r e sen s z e r e p l ő 
csapatnak 800 márka támogatás t . 
Ekkor ve tődöt t f e l : mi l enne , ha 
beneveznének a teramói korosztályos 
mini világbajnokságra? Akkor innen 
már Mandl Gábor t e s t n e v e l ő , a 
csapat edzője folytassa: 

- Az idén annyi szép sikert értek 
el a leányok - hazai és nemzetközi 
kupákon nyertek hogy eldöntöttük: 
a korosztály legnagyobb erőpróbáján 
is megmére t jük magunka t . Gi ron 
a p u k a f e l a j á n l á s a i n d í t o t t a el a 
s z e r v e z é s t . T o v á b b á két s z ü l ő 
nyugati szállodaláncban felhasznál-
ható bont ajánlott fel. A 2x3 napos 
kétszemélyes szállásjegyet Pintér 
József, az Autómobil Gmk vezetője 
megvásárolta , de még mindig van 
egy 14 napos 2 személyre szó ló 
jegyünk. Várjuk erre is a vásárlót. A 
vi lágbajnoksági nevezésre a saját 
márkámat költöttem, több szülő is 
biztosított támogatásáról. Mi sem 

tét lenkedtünk, a Lila Nyulak által 
szervezett Háromnapos Város 
elnevezésű rendezvényen munkát 
vállaltunk, s ezért 15 ezer forintot 
kaptunk Természetesen ezt is a nagy 
vállalkozásunk költségeire fordítjuk. 
A vb-re a nevezésünket elfogadták, 
tehát visszaút már nincs. Egyébként 
az Olaszországban edzősködő Buday 
Ferenc is egyengeti nekünk a talajt. 
M á r e l i n t é z t e , hogy az o t t an i 
kempingben olcsóbban szállhatunk 
m e g . De hát a b u s z k ö l t s é g még 
jutányosán is 85 ezer forintba kerül! 
Ennyi pénzünk pedig még nem jött 
össze. Több vállalat és intézmény 
vezetőjének írtam levelet, amelyben 
anyagi t ámogatásuka t kér tem, de 
eddig egyetlen választ sem kaptam. 
Nagyon szorít az idő, sa jnos a vb 
július 3-án kezdődik, s nekünk pedig 
nincs még meg a részvételhez szük-
séges pénzünk... 

Azt h iszem az Odes sza I I . ké -
zilabdásainak esetében nem egyfajta 
nyári kirándulásról van szó, hanem 
egy rangos nemzetközi erőpróbáról. 
Az pedig, hogy hogyan állják meg 
h e l y ü k e t , a t tó l is f ü g g , m e n n y i 
támogatást kapnak. Ebből az útból 
ped ig nem c s u p á n az i sko lá sok 
p r o f i t á l n a k , h a n e m e l s ő s o r b a n a 
város kézi- és diáksportja! 

S ü u JÓZSEF 

Sporttábor, 
alapképesség-fejlesztésre 
S a j t k u k a c c í m m e l nyár i n a p k ö z i s spor t t ábor t r endeznek a T i sza 

Úszóházon. Várják a 6 -14 éves fiúk és leányok jelentkezését, akik szeretnék 
alapképességeiket fejleszteni, megismerkedni a különböző sportágak, mint a 
kajak-kenu, úszás (oktatás is), tenisz, labdarúgás, röp-, kézi-, kosárlabda, 
lövészet, atlétika, turul, alapjaival. Turnusonként - jún. 17-28., júl. 1-12, 
15—26, júl. 29-aug. 9., és 12-23. — kétnapos tiszai kirándulás is szerepel. A 
7-17 óra közötti napi programban háromszori étkezés is szerepel. Részvételi 
d í j 2700 forint. Jelentkezni lehet a Tisza Úszóházon Váradi Mártonnál 
személyesen, vagy 16-18 óra között a 26-296-os , illetve Rigó Lehelnél a 
10-955-ös telefonon. 

MMM 
Volford: „Kíváncsi voltam, 

hogy milyen belülről a légkör" 

A vörös óriás 
Futóberkekben csak vörös óriásként 

emlegetik a hatalmas termetű Valerij 
Gubán, a Szovjetunió egyik legjobb ultra-
maralonistáját, aki a surgeresi 48 órás 
világbajnokságon semmivel sem 
törődve robogott célja felé. Nem hiába, 
hiszen fantasztikus világrekordot 
állított fel 427.562 kilométerrel. A 42 
éves moszkvai óriás többször megerő-
sítette - legutóbb éppen tegnapelőtt 
kaptunk tőle faxot -, hogy rajthoz áll 
Szegeden is a július 13-14-i 24 órás 
Európa Kupa-futamon. Egyébként az 
egynapos futásban eddigi legjobb 
teljesítménye 262 kilométer. 

Talán őa legnagyobb esélyes? 

Volford László az egykori három-
szoros magyar bajnok középtávfutó, 
mint az elmúlt heti híradónkban már 
hírül adtuk, hősiesen végigfutotta a 
F i r e n z e - F a e n z a 100 k i l o m é t e r e s 
t ávo t . A n e m r é g i b e n m e g a l a k u l t 
U l r a m a r a t o n i S z ö v e t s é g n e k az 
e lnöke , a jú l ius i 24 ó rás Európa 
Kupa-futam szervezőbizottságának 
egyik tagja beszélgetésünk e le jén 
arról mesélt, hogy miért vállalta a 
100 kilométer teljesítését: 

- Szegeden négy óta szervezem az 
ultramaratoni szakág versenyeit és 
kíváncsi voltam, hogy milyen belü 
Iről a légkör. Ez azért is volt jó, mert 
így sa j á t b ő r ö m ö n é r e z h e t t e m , 
mennyire nem mindegy a versenyzők 
kiszolgálása. Arra is rájöttem, hogy 
ez a szakág sem kíván különleges 
hősöket , f iz ikai lag jól fe lkészül t 
emberek képesek végig futni ekkora 
távot, persze különböző sebességgel. 
Azt is é s z r e v e t t e m , hogy f e j b e n 
nagyon rendben kel! lenni annak, aki 
ilyen produkcióra vállalkozik. 

- Milyen érzésekkel értél célba? 

- H á t . . . 
- Vehetem így, hogy könnyebb szervejti ? 
- No , nem. Sokka l n e h e z e b b , 

ugyanis a futás alatt kiszolgálják az 
e m b e r t , a s z e r v e z é s h e z p e d i g 
rengeteg jó ötlet, sok önzetlen barát 
kell. Most is olyan csapat - Horváth 
András a városi sportosztály veze-
tő j e , Szokoly Lajos az S Z V S E 
tá j fu tó inak főnöke . Takács István 
lelkes sportbarát, Sipos István és 
Simon László u l t ramaratonis ta -
dolgozik a nyári verseny előkészí-
t é s é n . akik közü l bárk i t lehet 
kritizálni. Nem sértődik meg senki és 
így r emé lem olyan E K - t tudunk 
r e n d e z n i , m e l y n e k h í r e megy a 
kontinensen. 

- Hol áll jelenleg a szervező-
munka? 

- E g y r e m á s r a j ö n n e k a 
nevezések. Már 11 ország versenyzői 
jelentkeztek, s azt hiszem, de nem 
sze re tném e lk i abá ln i , o lyan e rős 
mezőnyt sikerül összehozni, amire 
még nem volt példa. A futáson kívül 
a k ö z ö n s é g e t is s z e r e t n é n k 
maximálisan kiszolgálni, a nonstop 
m ű s o r a DM és a River együt tes 
segí t ségével néhány napon belül 
összeáll. Biztos vagyok benne, hogy 
akik k i jönnek j ú l i u s közepén a a 
M ó r a F e r e n c M ú z e u n e l é nem 
fognak csalódni. 

Megnyitó ma ötkor 
Bizonyára sokakat érdekel, hogy miért állítottuk fel a Makói Redőnygyártó 

Vállalatai segítségével a Klauzál téren azt a kék sátortetős standot. Nos, kérem 
ma délután öt óra után már senkinek sem kell találgatnia, hiszen az ünnepélyes 
megnyitó után bárki megtekintheti azt a fotóösszeállítást, amely az ultramaratoni 
szakágba enged bővebb betekintést . A megnyitón egyébként a vasutas 
fúvószenekar közreműködik. 


